

## **EFA Online Presidium Conference, September 20, 2021, 6:30 pm**

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Missing sorry: Petr Riedl (CZE), Jürgen Albrecht (GER).

### **Meeting points**

#### **1. Opening / Welcome**

Franco Giori opened the 4th Presidium Conference in 2021.

The invitation to this meeting was duly received, and the submitted agenda was adopted without any requests for changes.

##### **1.1 Minutes Bureau Conference 31-05-2021**

The minutes of the Presidium Conference on May 31, 2021 were approved.

#### **2. Messages**

##### **2.1 general -**

##### **2.2 IFA**

- An appointment coordination meeting with the IFA is under discussion. Franco Giori has not yet received any feedback.

- The associations have received the IFA contribution invoice. Franco Giori points out that especially the "smaller" associations can reduce the amount of the contributions by explaining development goals.

- The IFA has initiated the "2x2 Fistball" championship on the small field at two locations in Germany (Leipzig and Nuremberg). (<https://www.facebook.com/events/355256532902502/>)

#### **3. EFA competitions 2021**

##### **3.1 Review competitions 2021**

##### **3.1.1 EFA 2021 Men's U21 European Championship (Grieskirchen)**

The hosting of the European championship as part of the other three world championships was a success.

##### **3.1.1 EFA 2021 Champions Cups Women (Diepoldsau) and Men (Vöcklabruck)**

The events were each optimally organized. The special game mode for men was discussed and needs to be reconsidered for the future. The placement matches should only be played on two winning sets.

A concept for a new format for the Men's Champions Cup should be worked out by the next meeting.

##### **3.2 EFA 2021 Men's Nations Cup in Schneverdingen (October 1-3)**

The game schedule will be adjusted by Josef Andolfatto due to the possible early darkness.

##### **3.3 EFA 2022 Champions Cups indoor - organizers and tenders**

The EFA 2022 Men's Champions Cup indoor will take place in Pfungstadt. For the EFA 2022 Women's Champions Cup indoor there is no organizer after the short-term cancellation from Austria! There is an urgent need for action here for the new host search.

The two competitions are to be announced at the beginning of October.

### **3.4 EFA 2022 Men's European Championship in Kaltern ITA**

The official agreement has now been signed.

The European Championship will be announced in October.

The EFA Congress will take place on June 9, 2022 as part of the European Championship in Kaltern / Italy.

### **4. European Youth Cup**

The JEP committee set up a replacement event in Elgg / SUI at short notice.

Franco Giori will work with the committee to prepare the official EFA event in 2022.

It must also be clarified whether the European Youth Cup can take place in Burghausen in 2022.

### **5. Calendar 2022-24**

The calendar was updated again and published on the EFA homepage.

In any case, the presidents of the member associations should also be invited to a planned general date conference of the IFA.

Clarification:

For the U18 European Championship in 2022 in Vaihingen / Enz, due to the postponement caused by the corona, those born in 2003 are still eligible to play!

### **6. Miscellaneous**

#### **6.1 Personnel**

A possible successor for the referee officer Karl Hinterreiter has been found.

Wolfgang Weiß would be ready to take over this office.

A new referee officer will be elected during the congress.

Furthermore, the following applies: Interested parties from the so-called smaller nations should be won over to participate in the Presidium. The EFA will address this issue in concrete terms.

EFA is also happy to accept inquiries and applications.

#### **6.2 next online conference**

The next date: Monday, January 17, 2022, 6:30 p.m.

### **European Fistball Association**

Franco Giori

President

Ulrich Meiners

General Secretary

Ahlhorn, September 22, 2021

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

## **EFA Online Präsidiums-Konferenz, 20. September 2021, 18:30 -20:00 Uhr**

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Entschuldigt: Petr Riedl (CZE), Jürgen Albrecht (GER).

### **Tagungspunkte**

#### **1. Eröffnung/Begrüßung**

Franco Giori eröffnete die 4. Präsidiumskonferenz im Jahr 2021.

Die Einladung zu dieser Sitzung erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wurde ohne Änderungswünsche angenommen.

##### **1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 31.05.2021**

Das Protokoll der Präsidiumskonferenz vom 31.05.2021 wurde genehmigt.

#### **2. Mitteilungen**

##### **2.1 allgemein --**

##### **2.2 IFA**

- Eine Termin-Koordinationsitzung mit der IFA ist im Gespräch. Franco Giori hat momentan noch keine Rückmeldung dazu erhalten.

- Die Verbände haben die IFA Beitragsrechnung erhalten. Franco Giori weist darauf hin, dass vor allem auch die „kleineren“ Verbände die Höhe der Beiträge durch die Erläuterung von Entwicklungszielsetzungen vermindert können.

- Die IFA hat die Austragung von Zweier-Meisterschaften auf dem Kleinfeld an zwei Orten in Deutschland (Leipzig und Nürnberg) initiiert. (2x2 Fistball European Star - <https://www.facebook.com/events/355256532902502/>)

#### **3. EFA Wettbewerbe 2021**

##### **3.1 Rückblick Wettbewerbe 2021**

##### **3.1.1 EFA 2021 Men's U21 European Championship (Grieskirchen)**

Die Austragung der Europameisterschaft im Rahmen der anderen drei Weltmeisterschaften war ein Erfolg.

##### **3.1.1 EFA 2021 Champions Cups Women (Diepoldsau) und Men (Vöcklabruck)**

Die Veranstaltungen wurden jeweils optimal ausgerichtet. Der spezielle Spielmodus der Männer wurde diskutiert und muss für die Zukunft überdacht werden. Die Platzierungsspiele sollten nur auf zwei Gewinnsätze gespielt werden.

Bis zur nächsten Sitzung sollte ein Konzept für ein neues Format des Champions Cups der Männer erarbeitet werden.

##### **3.2 EFA 2021 Men's Nations-Cup in Schneverdingen (1.-3. Oktober)**

Der Spielplan wird wegen der möglichen früheren Dunkelheit von Josef Andolfatto angepasst.

##### **3.3 EFA 2022 Champions Cups indoor – Ausrichter und Ausschreibungen**

Der EFA 2022 Men's Champions Cup indoor wird in Pfungstadt stattfinden. Für den EFA 2022 Women's Champions Cup indoor gibt es nach der kurzfristigen Absage aus Österreich keinen Ausrichter! Hier besteht dringender Handlungsbedarf für die neue Ausrichtersuche.

Die beiden Wettbewerbe sollen Anfang Oktober ausgeschrieben werden.

### **3.4 EFA 2022 Men's European Championship in Kaltern ITA**

Die offizielle Vereinbarung ist inzwischen unterzeichnet.

Die Ausschreibung der Europameisterschaft wird im Oktober erfolgen.

Der EFA-Kongress findet am 9. Juni 2022 im Rahmen der Europameisterschaft in Kaltern/Italy statt.

## **4 Jugend Europapokal**

Das JEP-Komitee hat kurzfristig eine Ersatzveranstaltung in Elgg/SUI auf die Beine gestellt.

Franco Giori wird mit dem Komitee die offizielle EFA-Veranstaltung in 2022 vorbereiten.

Es muss auch geklärt werden, ob der Jugend-Europapokal im Jahr 2022 in Burghausen stattfinden kann.

## **5 Terminkalender 2022-24**

Der Terminkalender wurde erneut aktualisiert und auf der Homepage der EFA veröffentlicht.

Zu einer angedachten allgemeinen Terminkonferenz der IFA sollten in jedem Fall auch die Präsidenten der Mitgliedsverbände eingeladen werden.

Klarstellung:

Zur Europameisterschaft 2022 der U18 in Vaihingen/Enz ist wegen der coronabedingten Verschiebung auch der Jahrgang 2003 noch spielberechtigt!

## **6. Verschiedenes**

### **6.1 Personelles**

Es wurde ein möglicher Nachfolger für den Schiedsrichterverantwortlichen Karl Hinterreiter gefunden.

Wolfgang Weiß wäre bereit, dieses Amt zu übernehmen.

Im Rahmen des Kongresses wird ein neuer Schiedsrichterverantwortlicher gewählt.

Weiterhin gilt: Es sollten Interessanten aus den sogenannten kleineren Nationen zur Mitarbeit im Präsidium gewonnen werden. Konkrete Ansprachen durch die EFA erfolgen in dieser Sache.

Auch Anfragen und Bewerbungen nimmt die EFA gerne entgegen.

### **6.2 nächste Online-Konferenz**

Montag, 17. Januar 2022, 18:30 Uhr

## **European Fistball Association**

Franco Giori  
Präsident

Ulrich Meiners  
General Secretary

Ahlhorn, 22. September 2021

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)